
Vykáceli jsme lesy
oheň i technika
Když se bavíme o mýcení lesů, rozhodně 
si nepředstavujte dřevorubce se sekyrou, 
kteří si v poledne ve stínu dopřávají 
zasloužený odpočinek a baští oběd. Lesy 
se kácí opravdu ve velkém, za pomoci 
těžkých a hlučných strojů, nebo se také 
cíleně velkoplošně vypalují. 

Lesy tvoří až jednu třetinu zemské pevniny, každý rok ale 
vykácíme nebo jinak zničíme lesy o rozloze 27 fotbalových 
hřišť. Mezi hlavní důvody kácení patří rozšiřování orné 
půdy, růst měst, těžba dřeva a nerostných surovin, 
výroba palmového oleje a vytváření pastvin pro 
zemědělská zvířata.

dýcháme společně
Určitě už jste někdy zaslechli, 
že lesy jsou plícemi Země. Ale 
proč? Jde o to, že stromy ke 
svému růstu potřebují oxid 
uhličitý, který je pro lidi a většinu 
zvířat jedovatý. Rostliny však 
jedovatý oxid mění na kyslík, který 
všichni  dýcháme. Zároveň také 
fungují jako čistička vzduchu 
a nám se díky nim dýchá lépe.

není les jako les
Pod pojmem les si každý představí něco 
jiného, podle toho, kterou část světa obývá: 
existují severské lesy, zvané tajga, se 
smrky, jedlemi, borovicemi a zemí pokrytou 
měkkým mechem, lesy mírného pásma 
s listnatými i jehličnatými stromy plné 
maliní, borůvčí a hub a tropické pralesy 
s vysokánskými stromy propletenými 
liánami, v nichž najdeme největší množství 
zvířecích i rostlinných druhů na světě. 




